
Harmelen, 20 oktober 2016

Betreft: Voorstel Wetswijziging

CC: drs. R. van der Veen, beleidsmedewerker Veterinaire zaken KNMvD

Geachte drs. L.T. van der Goot, beste Lotte,

De NVFD verzoekt het ministerie van Economische Zaken hierbij om dry needling als 
toegestane handeling  van de dierenfysiotherapeut toe te voegen aan het Besluit 
Diergeneeskundigen. Dit zou mee genomen kunnen worden in art. 1.1. onder fysische 
therapie in engere zin.

Ons verzoek komt voort uit de situatie dat reeds veel dierenfysiotherapeuten met succes dry 
needling toe passen. We hebben als vereniging daarom onze Wetenschapscommissie opdracht 
gegeven om vanuit een literatuurstudie een rapport met betrekking tot de veiligheid en 
effectiviteit van dry needling op te stellen. 

Eén van de conclusies  in het rapport is dat kennis van anatomie, neurologie en fysiologie een 
absolute vereiste is om dry needling veilig en effectief bij myofasciale pijn toe te kunnen 
passen. Met name ook omdat het een weefsel  penetrerende toepassing is. 

In onkundige handen kunnen bij het toepassen van dry needling bijwerkingen of 
nevenwerkingen optreden, er kunnen structuren aangeprikt worden die niet aangeprikt zouden 
moeten worden. In onkundige handen kan de effectiviteit van dry needling teniet gedaan 
worden èn kan, zoals hierboven beschreven, de veiligheid van dry needling ter discussie 
komen te staan. Om die reden is regulering van dry needling in de veterinaire wereld een 
absolute noodzaak.

Humaan is dry needling al sinds 2007 gedefinieerd als een behandelvorm die past binnen het 
domein van de fysiotherapeut. Gebaseerd op de beschikbare humane en veterinaire literatuur 
en het formele standpunt dat dry needling past binnen het domein van de fysiotherapie, mag 
geconcludeerd worden dat de dierenfysiotherapeut (welke een gespecialiseerde humaan 
fysiotherapeut is) dry needling als therapievorm veilig kan toepassen als onderdeel van een 
fysiotherapeutisch behandelplan voor het dier.



Wanneer Dry Needling als voorbehouden handeling in het Besluit Diergeneeskundigen wordt 
opgenomen, zal in het kader van dierenwelzijn een handhavingsinspanning van de NVWA 
wenselijk zijn. 

Indien er naar aanleiding van ons verzoek nog vragen zijn, dan horen wij dat graag.

Mevr. G.C. Jacobs
Voorzitter NVFD


